
PROTOKÓŁ NR 20/08

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury, 

które odbyło się 14 maja 2008 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

W posiedzeniu uczestniczyli:

Członkowie Komisji:

1. Anna Klepacz – Przewodnicząca Komisji,

2. Ewa Pędziwiatr,

3. Genowefa Pohoska,

4. Roman Tryhubczak,

5. Piotr Tyrawa.

Zaproszone osoby:

1. Mariola Tatowicz – Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 1 w Kowarach,

2. Małgorzata Krysiak – Dyrektor SP Nr 1 w Kowarach,

3. Krystyna Kaczor – Dyrektor SP NR 3 w Kowarach,

4. Czesław Mikicki – Sekretarz Miasta,

5. Mieczysław Ławer – Skarbnik Miasta.

Wszystkich przybyły przywitała Przewodnicząca Anna Klepacz i wyjaśniła, że celem posiedzenia jest 

rozwiązanie problemu związanego z nieprzyjęciem do Przedszkola Publicznego w Kowarach na nowy rok 

szkolny  2008/2009  grupy  56  dzieci.  Przewodnicząca  przypomniała  propozycje  rozwiązań  tej  sytuacji  z 

poprzedniego posiedzenia, tj. 

1. utworzenie filii Przedszkola w którejś ze Szkół,

2. utworzenia przez Gminę oddziału Przedszkola w budynku po byłej przychodni zdrowia na Osiedlu 

Wichrowa Równia,

3. powiększenie kubatury Przedszkola przez dobudowanie dodatkowego skrzydła.

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Skarbnik.  Mieczysław  Ławer  stwierdził,  że  Gmina  nie  ma  obowiązku 

organizowania i zabezpieczenia miejsc w Przedszkolu dla dzieci w wieku od 3 do 5 lat. Taki obowiązek ma 

jedynie w stosunku do dzieci 6-letnich i wywiązuje się z niego w 100%. Zdaniem Skarbnika, Gminy nie stać 

na wynajem pomieszczeń  po przychodni, po to, by organizować tam oddział Przedszkola, bo skala problemu 

jest bardzo mała, a liczba dzieci, które nie dostały się do Przedszkola jest znikoma. Skarbnik zwrócił uwagę na 

możliwość utworzenia przedszkola  o charakterze  niepublicznym. Dodał,  że na terenie  gmin ościennych z 

dobrym skutkiem działają przedszkola stowarzyszeniowe (Karpacz). Nadmienił, że osoby prawne, nie będące 

jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz  osoby  fizyczne  prowadzące  wychowanie  przedszkolne  na 

podstawie art. 14a ust. 7 ustawy o systemie oświaty w niepublicznych formach otrzymują na każdego ucznia 

dotację z budżetu gminy w wysokości  nie niższej,  niż  40% wydatków bieżących ponoszonych na jednego 

ucznia w przedszkolu publicznym prowadzonym przez gminę. 
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Pani  Małgorzata  Krysiak  stwierdziła,  że  nie  widzi  możliwości  utworzenia  oddziałów  przedszkolnych  w 

szkołach  podstawowych.  Jej  zdaniem  bowiem  taka  sytuacja  wymagałaby  wprowadzenia  zmian  w 

wewnątrzszkolnych aktach prawnych, tj. w statutach, regulaminach itp. Wprowadzenie przedszkolaków na 

teren  szkół  skutkowałoby  przekształceniem  ich  w  placówki  szkolno-wychowawcze.  Natomiast 

zaproponowała, że można przyjąć nieprzyjęte dzieci 5, 6-letnie do „zerówek” zorganizowanych przy Szkołach, 

pod warunkiem, że Gmina pokryje koszty utrzymania 5-latków. Skarbnik zaakceptował tę propozycję. 

Zdaniem Członków Komisji skierowanie trojga 5-latków i siedmiorga 6-latków do „zerówek” przy Szkołach 

nie rozwiązuje jednak problemu. Pozostaje bowiem jeszcze dwadzieścioro dzieci 2-letnich, piętnaścioro dzieci 

3-letnich oraz siedmioro dzieci 4-letnich, łącznie 42 dzieci, których rodzice nie mają zabezpieczonych miejsc 

w Przedszkolu. 

Pani Dyrektor Krystyna Kaczor przyznała, że w jej Szkole znalazłyby się pomieszczenia na utworzenie grupy 

przedszkolnej, ale wiąże się to z dużymi kosztami adaptacji pomieszczeń i przystosowania ich do wymogów 

sanitarnych i  przeciwpożarowych.  Ponadto stwierdziła,  że  środowisko szkolne nie  jest  dobrym miejscem 

pobytu dla 3- i 4-latków. 

W toku dyskusji Pan Skarbnik i Pani Dyrektor Tatowicz stwierdzili, iż jedną z przyczyn nadmiaru dzieci w 

Przedszkolu  jest  niskie  czesne.  Zapowiedzieli  oni  przygotowanie  uchwały  w sprawie  urealnienia  kosztów 

pobytu dziecka w Przedszkolu. 

Komisja uznała, że obecnie obowiązująca stawka nie jest mała (rodzic płaci 108 zł: czesne + 4,5 zł: dzienna 

stawka  żywieniowa),  a  szukanie  rozwiązania  braku miejsc  w Przedszkolu  poprzez  zwiększanie  opłat  jest 

zdaniem Członków Komisji naganne. 

Pani Dyrektor Tatowicz, po dokonaniu analizy urodzin dzieci w Kowarach w rocznikach 2006, 2005, 2004 

stwierdziła, że problem braku miejsc w Przedszkolu Publicznym będzie aktualny w następnych latach i w tej 

sytuacji  należy  postawić  na  jakość,  i  przyjąć  zaproponowane  przez  nią  rozwiązanie,  tj.  dobudowanie 

nowoczesnego skrzydła. 

Komisja uznała, że rozważy propozycję Pani Dyrektor, po przedstawieniu przez nią kosztów inwestycji, lecz 

na dziś nie rozwiązuje to zaistniałego problemu.

Wnioski:

1.  Komisja wnioskuje do Pana Burmistrza o dokonanie rozpoznania kosztów utrzymania dziecka w 

przedszkolu w gminach ościennych i podanie ich do wiadomości Komisji. 

2. Komisja wnioskuje o zamieszczenie informacji w prasie i na stronie internetowej Miasta Kowary o 

możliwości tworzenia przedszkoli niepublicznych przez zainteresowane osoby przy wsparciu Miasta.

Protokołowała:                                                                                                     Przewodnicząca Komisji

Anna Klepacz                                                                                                              Oświaty i Kultury
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